
KŇAZ JE V PRVOM RADE SLUHA 

Ordinácia – poverenie hovoriť Božie slovo  

 

Ţivot mravcov ukrýva mnoho zaujímavostí. Mravce sú napríklad bez kráľovnej celkom 

stratené. Musia mať nejakého „šéfa“, niekoho, kto im povie, čo majú robiť, lebo inak by 

pomreli. Mravce tieţ dokáţu niesť ťaţké bremená. Vytrvalo ich vlečú, aţ kým nedosiahnu cieľ 

– svoje mravenisko. Aj kráľ Šalamún, najmúdrejší muţ, aký kedy ţil, povedal, ţe leniví ľudia 

sa majú učiť od mravcov. 

Obraz mravcov je výstiţným obrazom i pre novokňazov, ktorých „šéf“ Jeţiš Kristus povolal a 

vyslal do sluţby - kázať a zvestovať pravé evanjelium, ktoré má človeka doviesť k cieľu – 

večnému ţivotu. Mali by si pritom osvojiť vlastnosť mravcov ochotne pracovať, vydávať zo 

seba námahu a vytrvalé úsilie niesť aj ťaţké bremená. Viera totiţ nesmie driemať a leňošiť, 

ale byť činná a svojím ţivotom svedčiť o Kristovi, v ktorého verí. V evanjelickom kostole 

v Michalovciach 28. júla dalo deväť novokňazov k naplneniu tohto cieľa svoj ordinačný sľub.  

 

KRAJ, KTORÝ NEZABUDOL NA KRISTA 

Cirkevný zbor Michalovce je miestom, odkiaľ pochádza jedna z kaplánok, ktoré dnes budú 

ordinované – Anna Balogová. Býva tradíciou, ţe ordinácia sa koná v zbore, kde má korene 

niektorý z budúcich novokňazov. Tento rok sú to Michalovce na východe Slovenska, v kraji, 

ktorý - ako sa zdá - na Krista nezabudol. Je to miesto, kde kostol dodnes zostáva ťaţiskom 

spoločenského ţivota, laboratóriom, v ktorom sa Michalovčania so svojím farárom Jánom 

Meňkym zatiaľ úspešne pokúšajú o nemoţné – skĺbiť tradičnú zboţnosť s rýchlym tempom 

moderného ţivota. Farár Meňky je rodený prorok, akého charakterizuje Boţie slovo – pravý 

prorok nielen miluje Boţiu pravdu, ale ju i dokazuje skutkom. Biblia opisuje pravých 

prorokov ako tých, ktorí hovorili kaţdému pravdu, to, čo im Boh kládol na srdce, či to bolo 

milé, alebo ostré ako meč. Nebrali pritom ohľad na to, či šlo o kráľa, alebo bedára, nikomu 

nepochlebovali. Moţno práve preto je osoba tohto farára tŕňom v oku mnohých v evanjelickej 

a. v. cirkvi. 

Teraz stojí pred oltárom a úvodným príhovorom víta biskupov, farárov, novokňazov, ktorí 

dnes zloţia svoj sľub, a stovky veriacich. Pripomína novokňazom, ţe vo veciach viery človek 

nemá hľadieť na mienku ľudí, ale jedine na Boţie slovo. Koho Boh vyslal a povolal, je totiţ 

povinný konať tak, ako chce On, lebo zo svojich skutkov sa bude raz kaţdý zodpovedať.  

Veriaci po týchto slovách spievajú z plných pľúc, hoci v novopostavenom kostole prevláda 

spara horúceho leta.  



 

VEČERA PÁNOVA 

Po úvodnej liturgii farára z vranovského cirkevného zboru S. Galla a seniora Šarišsko-

zemplínskeho seniorátu J. Velebíra sa začína sviatosť Večere Pánovej pre novokňazov, ktorí 

majú takto očistení krvou Pána Jeţiša a posilnení vo viere nasledovať Jeho príklad. Biskup 

Západného dištriktu Milan Krivda zaloţil svoj spovedný príhovor na texte z 1M 1, 26 – 27, 

ktorý hovorí o tom, ţe Boh si človeka stvoril na svoj obraz. Povedal, ţe kým človek ţije 

v Boţej blízkosti, kým si uvedomuje svoju zodpovednosť pred Pánom Bohom, ostáva Boţím 

stvorením a môţe ţiť na Boţiu oslavu. Akonáhle  si začne pyšne namýšľať, ţe on je ten 

dôleţitý, vzďaľuje sa od Pána Boha. „Pokušenie byť ako Boh je tu pre nás ľudí stále 

prítomné. Dokonca aj my kňazi sme tomu vystavovaní a nijako nie odolní. Veď aj vám sa iste 

stane, ţe za vami prídu a budú vás vychvaľovať, ako pekne ste kázali, ako správne ste niečo 

urobili, atď. Nikdy nezabudnite, ţe všetko to, čo urobíme dobre v našom ţivote, je preto, lebo 

Pán Boh je za tým a Jemu patrí chvála.“ Po prijatí rozhrešenia a prislúţenia Večere Pánovej 

prichádza na rad samotný ordinačný sľub. 

  

ORDINAČNÝ SĽUB 

Kaţdý rok ordináciu vykonáva iný biskup. Uplynulý rok bol poverený biskup Východného 

dištriktu Slavomír Sabol a v tomto roku je to generálny biskup Miloš Klátik. „Milujte našu 

drahú evanjelickú a. v. cirkev, ktorá je postavená na Boţom slove a ako duchovní tejto cirkvi 

konajte s vedomím veľkej zodpovednosti pred Bohom i pred ľuďmi. Váš ţivot nech 

dosvedčuje to, o čom budete kázať a čo budete učiť. Zasadzujte sa s celým zanietením za 

dobro na tomto svete, za lásku a zmierenie, ktoré je moţné len v Boţej láske a milosti. To 

všetko konajte v pevnej viere, ţe hoci ste a sme len nehodní sluţobníci, naša námaha nie je 

márna v Pánovi! (1K 15, 58c) Lebo v tomto všetkom slávne zvíťazíme skrze Toho, ktorý si nás 

zamiloval (R 8, 38),“ kládol novokňazom na srdce. Varoval ich, ţe v dobe náboţenskej 

slobody je v spoločnosti miesto aj pre pohanské náboţenstvá a rôzne myšlienkové smery a aj 

pre falošných prorokov. „A práve preto musíme byť duchovne bdelí – všetci, ale osobitnú 

zodpovednosť v tomto máme my, ktorí sme boli Pánom Bohom povolaní do úradu 

duchovného pastiera. Musíme byť opatrní, rozváţni. Musíme všetko skúmať a pridŕţať sa len 

toho, čo je dobré a správne, teda toho, čo je v súlade s Boţou vôľou.“ 

Teraz uţ ordinovaní prichádzajú, aby zloţili slávnostný sľub. Rukou poloţenou na Písmo 

sväté a zdvihnutím troch prstov pravej ruky sľúbili Svätej Trojici: Otcovi, Synovi i Duchu 

Svätému: „Podľa svojho najlepšieho vedomia a svedomia budem plniť povolanie a poslanie 



evanjelického kňaza, ako ma k tomu zaväzuje Boţie slovo a ukladá mi to Cirkevná ústava. 

Ako Kristov sluţobník budem brániť záujmy Evanjelickej cirkvi a. v. a pracovať pre jej blaho 

a rozkvet. Menovite budem kázať slovo Boţie a učiť ho pravdivo a úprimne, ako je 

obsiahnuté v Starej i Novej zmluve a v duchu Symbolických kníh Evanjelickej cirkvi a. v.; 

prisluhovať budem sviatosti, ktoré Pán Jeţiš ustanovil a ako to On nariadil. Budem 

vychovávať a viesť všetkých ľudí mne zverených ku Kristovi a evanjelickej zboţnosti v 

chráme i mimo chrámu, na detských sluţbách Boţích, v školskej náboţenskej výučbe, pri 

predkonfirmačnej i pokonfirmačnej mládeţi, na náboţenských a evanjelizačných večierkoch, 

biblických hodinách, modlitebných chvíľach, pri duchovnopastierskych návštevách i 

domácich poboţnostiach a pri kaţdej príleţitosti. V duchu evanjelia a podľa poriadku 

Evanjelickej cirkvi a. v. budem krstiť, konfirmovať, sobášiť a poţehnávať manţelstvá, 

navštevovať chorých a potešovať ich slovom Boţím a sviatosťou Večere Pánovej, ako aj 

pochovávať zosnulých. Svoje povolanie a poslanie budem dosvedčovať osobnou vierou, 

príkladným a bohabojným ţivotom podľa vôle Boţej a na slávu Boţiu. Sľubujem tieţ 

zachovávať poslušnosť nadriadeným cirkevným orgánom. Chcem verne a svedomite konať 

všetky povinnosti evanjelického kňaza.“ 

Na základe tohto sľubu sa stávajú vysvätenými kňazmi. Poţehnanie s citátmi z Boţieho slova, 

skladaním rúk a bozkom na čelo im k sluţbe udeľujú všetci traja biskupi. 

 

BYŤ PRAVÝM KŇAZOM 

„Vyslovujem presvedčenie, viacej ako nádej, ţe vy budete  vo svojej sluţbe pre veriaci ľud 

tými pravými kňazmi, bojujúcimi za jednotu viery a poslanie našej cirkvi v slovenskej 

spoločnosti. Kaţdý z nás má právo aj na omyl, ale vţdy musí vedieť, kade vedie cesta späť. 

Prajem vám v mene predsedníctva ECAV, generálneho biskupa, ako aj mene svojom veľa 

hojnosti, poţehnania a lásky. Prijmite to aj od veriacich v  cirkevných zboroch. Ţelám vám 

pokoj a rozvahu vo vašich rodinách a vo vašich mysliach. Nech je náš Pán a Trojjediný Boh 

vţdy s vami,“ vyjadrí vo svojom príhovore generálny dozorca Pavel Delinga. 

Dekan Evanjelickej bohosloveckej fakulty UK Ľ. Batka pozdraví novokňazov a ostatných 

účastníkov. Podotýka, ţe kňaz je v prvom rade minister verbi diviny (sluţobník vecí Boţích). 

Je teda v prvom rade sluha. Potvrdil tak slová matky Terezy, ktorej sa raz spýtali, čo povaţuje 

za svoj najväčší ţivotný úspech. „Úspech?“ zadivila sa. „O takom niečom som v evanjeliu 

nikdy nečítala. Vţdy sa tam píše len o obetavej sluţbe.“ 

 

 



POTREBA MODLITBY ZA KŇAZOV 

Význam dnešného dňa posilňujú aj piesne spojeného spevokolu z CZ Michalovce 

a Pozdišovce a celková príjemná atmosféra spoločenstva veriacich. Treba pochváliť aj 

domácich, ktorí svojou sluţbou ukazujú, aké dôleţité je mať v cirkevnom zbore ľudí, ktorí sú 

pripravení slúţiť Pánu Bohu i svojim blíţnym aj tou, v mnohých očiach malou či 

bezvýznamnou prácou. 

Podanie rúk a posledné fotografické zábery ukončujú dnešné slávnostné sluţby Boţie. Boli 

dôkazom toho, ţe Pán Boh ani dnes nezabúda na svoju cirkev, ale povoláva stále nových 

robotníkov na svoju vinicu. Prajeme novokňazom, aby sa verne drţali Boţieho slova a riadili 

sa ním, lebo len tak budú slobodní od všetkých bludov a ľudských pohľadov a prinesú Boţie 

poţehnanie všade tam, kde budú vyslaní a radosť z duchovnej práce, bez ktorej by boli 

sklamaní. Modlime sa za nich, aby dokázali byť dobrými bojovníkmi Jeţiša Krista, ktorí 

dokáţu zniesť aj ťaţké bremená a rozličné protivenstva, tak ako apoštol Pavel, či tak ako 

vytrvalé mravce. 

 

Text a foto: Martina Kováčiková   

 

 

        


